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Politiken 
ska förändra och 
förbättra
Nooshi Dadgostar lovar att fi xa tryggheten för vanligt folk. 
Det kräver massiva investeringar i Sverige. Investeringar för dig 
och jobben, investeringar i klimatet och välfärden.
Sida 6–7

Fri kollektiv-
trafi k för 
Öckerö-
borna
Läs mer om våra vallöften
 och kandidater.
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Vänstern på Öckerö är en del av 
skriftserien Folkviljan.Vänstern 

på Öckerö

”Vi behöver bättre 
kollektivtrafi k och fl er 

billiga hyresrätter”

Annika 
Andersson

Göran 
Billvall

”Vi behöver mer förnybar 
energi för att 

vända klimatkrisen”

”Mitt engagemang är hos 
patienter som inte kan göra 

sin röst hörd”

Annkie 
Fridström

vansterpartiet.se/
blimedlem

När Sverige nu väljer väg 
fi nns det bara ett alternativ 
som står på vanligt folks 
sida – Vänsterpartiet. Vi vet 
att det är tillsammans vi 
bygger samhället starkare, 
tryggare och ser till att var-
dagen fungerar för dig och 
alla andra.
 Sverige behöver kraft-
fulla reformer och statliga 
investeringar som ger nytt 
framtidshopp i hela landet 
och till alla. Reformer som 
höjer din standard och ger 
dig mer i plånboken genom 
en förbättrad a-kassa och 
trygghet på jobbet, pensio-
ner och sjukförsäkring som 
höjs. Genom den kraftful-
laste gröna omställningen 
Sverige någonsin sett, till en 
grön industrination, skapas 
runt 100 000 nya jobb.
 Uppgivenhet gynnar 
högern och rasisterna. Det 
går att förändra med en 
vänster du kan lita på. Valet 
ligger i din hand – ge din 
röst till ett parti som står 
upp för sina väljare och 
håller vad det lovar. Välj 
Vänsterpartiet.

En vänster 
att lita på!

Lär känna våra 
kandidater
I denna tidning presenteras 
Vänsterpartiets valkandida-
ter till kommunfullmäktige i 
Öckerö kommun.
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Här fi nns vi.
Hör av dig!

Vänsterpartiet
Öckerö

Ordförande Annika Andersson: 
annika.kalvsund@yahoo.se

E-post: 
ockero@vansterpartiet.se 
Facebook:
Vänsterpartiet Öckerö

Bli medlem: 
vansterpartiet.se/bli-medlem

● Det är sådana radikala åtgärder som behövs 
om vi ska ha chansen att nå klimatmålen. Så om du 
vill ha en bättre kollektivtrafi k och en renare miljö 
- markera detta genom att rösta på Vänsterpartiet. 
 
Är detta möjligt att genomföra? Vi tror det. Om 
den politiska viljan fi nns. I samband med behand-
lingen av 2022 års budgetarbete kom plötsligt 
den borgerliga Alliansen på andra tankar och la 
ett förslag om subvention av pensionärernas resor 
med kollektivtrafi ken. Det var bra.   
Visserligen var vårt krav att de avgiftsfria resorna 
skulle gälla alla över 65 år. Alliansens förslag var 
att det endast skulle gälla pensionärer över 75 år. 
 
Vi ser det ändå som ett stort steg framåt för en 
politik som vi i oppositionen fört fram under 
många år. Allt vad Alliansen säger är inte hugget i 
sten.
 
Nu höjer vi alltså ribban än mer. 
 
Vi anser att fria resor för pensionärer dygnet runt 
är en frihetsreform för alla våra äldre i kommunen. 
Den ökade rörelsefriheten kan höja livskvaliteten 

för människor som i många avseenden lever under 
hårdare villkor än befolkningen i övrigt.
 
Men frågan gäller inte bara pensionärernas situa-
tion. Framförallt är målet att öka kollektivresandet 
i alla åldersgrupper. 
 
Ser man saken i stort så rör detta ytterst klimatför-
ändringarna. Ju fl er människor som reser kollek-
tivt, ju mindre blir utsläppen. Att minska utsläppen 
är målet vi måste kämpa för - i stort som smått. 
 
Det är därför vår uppfattning att på sikt ska all kol-
lektivtrafi k vara gratis. Detta gäller givetvis även 
resor med färdtjänst. 
 
För miljöns skull. För klimatets skull. För framti-
dens skull.

Annika Andersson, 
ordförande Vänsterpartiet Öckerö

Ingemar Schmid, 
sekreterare Vänsterpartiet Öckerö

Ställ bilen. Att fl er ställer bilen och istället åker kollektivt är bra för klimatet och är samtidigt en rättvisereform. 
Vänsterpartiet vill ha avgiftsfri kollektivtrafi k för alla kommuninvånare.

Det är en ödesfråga för Öckerö att det skapas bättre och hållbara för-
bindelser mellan Öckerö och Göteborg. De förslag som fi nns räcker 
inte. Vi vill som första steg införa avgiftsfri kollektivtrafi k för alla invå-
nare i Öckerö kommun. Då skulle fl er ställa bilen och istället välja bus-
sen.

LEDARE

Fri kollektivtrafi k för alla

Bengt Larsson 
tidsmiljonär och representant i 
distriktstyrelsen. Aktiv i hyres-

gästföreningen Öckerö.

- Jag är positiv till havs-
baserad vindkraft och 
känner stor glädje över 
mitt seniorkort inom 
Västtrafi k

Ingemar Schmid
fd. journalist och numera pensionär

- Jag har röstat på Vänster-
partiet sedan 1970-talet, 

gått med mer aktivt 
på senare år. Intresse 
rättvisefrågor, exempel 
hyresrätter, bra bostä-
der åt alla.

Kerstin Hirmas  

- Som ledamot i socialnämn-
den är det viktigt för mig 

att invånarna i Öckerö 
kommun har tillgång till 
en god äldreomsorg 
och socialtjänst. Det 
bygger på att med-
arbetarna har en god 

arbetsmiljö och trivs på 
jobbet.

Ulf Christianson 
pensionär och fd. universitetslektor 

i pedagogik

- Nyinfl yttad till Kalvsund 
och vill lära känna min 
nya hemkommun via 
politiken. Mitt huvudin-
tresse är utbildning och 
ungas livssituation.

FRÅGA 4
Vi frågade 
4 vänsterpartister:
Varför kandiderar 
du?
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Öckerö kommun att det skapas bättre och 
hållbara förbindelser mellan Öckerö och 
Göteborg. Vi vill som första steg införa 
avgiftsfri kollektivtra-
fik för alla invå-
nare i Öckerö 
kommun. Då 
skulle fler 
ställa bilen 
och istället 
välja bussen. 
Om du vill ha 
en bättre kollek-
tivtrafik och en renare 
miljö - rösta på Vänsterpartiet.

Rör inte  
hyresrätten
Fullmäktige har sagt ja till 
att det säljs ut 20 hyres-

lägenheter på Breviks ängar. Vi är emot 
detta beslut. Varför? Därför att bra och 
relativt billiga hyresrätter är en stor brist-
vara i kommunen. 
Över 2000 köar 
efter bostad. 
Många av 
dem är ung-
domar som 
söker sitt 
boende i vår 
kommun. Det 
är därför som de 
hyresrätter som redan 

finns inte ska säljas ut. Det måste i stället 
byggas fler billiga hyresrätter. Öckerö ska 
vara en kommun för alla - inte bara för 
de rika.

Tillgängliga badplatser 
I samband med valet 2018 
började Vänsterpartiet 
driva kravet att våra bad-
platser ska vara tillgäng-
liga för alla. Redan då var 

ramper, bryggor och wc-anläggningar 
hårt nedslitna, vandaliserade, dåligt 
underhållna och illa konstruerade för att 
kunna användas av alla. Enstaka förbätt-
ringar har gjorts men tyvärr är dessa helt 
otillräckliga. Kommunen förnekade då att 
det fanns några problem. Men kanske har 
man nu börjat vakna 
och vill börja en 
upprustning? 
Vänsterpar-
tiet avser 
att även i 
fortsätt-
ningen 
driva på för 
att alla våra 
badplatser ska 
öppnas för rullstols-
burna och personer med andra funktions-
nedsättningar. ■

Välkomna, 
flyktingar!

Ett antal flyktingar från Ukraina befinner sig just 
nu i Öckerö kommun. Liksom 2015 finns det ett 
stort engagemang bland invånarna för de nyan-
lända. Kommunen, kyrkorna och civilsamhället 
samarbetar och hjälps åt för att på olika sätt 

underlätta tillvaron för dem. Det har fungerat bra. 
Flyktingarna ska bemötas lika oavsett vilket land 
de tvingats fly ifrån.

Vänsterpartiet lovar inte allt till alla, men vi håller det vi lovar och ser till 
att våra mandat i kommunfullmäktige gör skillnad. Här är fyra frågor vi 
går fram med i valet som skulle göra Öckerö kommun bättre och mer 
jämlikt. 

Sex timmars 
arbetsdag 
Så brukar det låta på 
Vänsterpartiets förstamajfi-
rande och demonstrations-

tåg. Oförtröttligt motionerar Vänsterpar-
tiet om sex timmars 
arbetsdag med 
bibehållen lön, 
senast i en 
motion 2021 
till riksdagen 
om arbets-
tidsförkortning 
inom den offent-
lig sektorn. I Öckerö 
kommun motionerade Vänsterpartiet 
2016 om sex timmars arbetsdag och med 
lika mycket energi som Vänsterpartiet 
motionerar i frågan, så avslås motionerna 
av borgarna. Sex timmars arbetsdag 
skulle bidra till en bättre omvårdnad för 
vårdtagare inom barnomsorg, sjukvård, 
äldreomsorg och socialtjänst. För perso-
nalen, som kämpar med ett ansvarsfullt 
och tungt arbete, skulle det innebära 
mindre stress på jobbet, bättre hälsa, mer 
tid för familjen, fritidsaktiviteter och 
samhällsengagemang. 

Fria resor för 
alla 
Det är en ödesfråga för 
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Vi stoppade  
marknadshyrorna
Trots att många hyresgäster 
redan hade svårt att klara 
ekonomin under coronapan-
demin 2021, ville regeringen 
och deras samarbetspartier 
ge bostadsföretagen rätt 
att höja hyrorna utan för-
handling. Det skulle innebära 
chockhöjda hyror. Vän-
sterpartiet var från början 
tydliga med att vårt stöd till 
regeringen hängde på att 
marknadshyror inte infördes. 
Vi stod vid vårt ord – och 
regeringen tvingades backa.

Vi förbättrade  
sjukförsäkringen
I förhandlingarna om höst-
budgeten 2021 fick Vänster-
partiet igenom de största 
förbättringarna i sjukförsäk-
ringen på ett årtionde. Ga-
rantinivån i sjukersättningen 
höjdes med tusen kronor 
och den extra skatt som den 
med sjukersättning betalat 
togs bort. Det blev enklare 
att få sjukpenning, även för 
den som inte orkar jobba 
fram till pensionsåldern. I 
vårt Sverige ska ingen läm-
nas efter.

Vi höjde  
pensionerna
I samband med statsminis-
teromröstningen hösten 
2021 ställde Vänsterpartiet 
ett krav på mer pengar i 
plånboken för de sämst 
ställda pensionärerna. 
Resultatet blev garanti-
tillägget, ett reformförslag 
som i slutänden ledde till att 
riksdagen beslutade om den 
största höjningen av pensio-
nerna i modern tid. Så visar 
vi respekt för dem som slitit 
ett helt liv.

Tre 
vänster-
segrar

Fyra förslag  
från vänster
– för ett rättvist och solidariskt Öckerö
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KRÖNIKA

Kommun-
styrelsens 
nej till vind-
kraft är ett 
misstag
Med bestörtning kunde jag 
konstatera att kommunstyrel-
sen i sitt yttrande över remiss 
till Västvinds vindkraftpark 
motsätter sig planerna på att 
det byggs en sådan anläggning 
cirka 15 km väster om öarna i 
vår kommun. Dessvärre hade 
jag ingen möjlighet att reser-
vera mig mot beslutet efter-
som jag bara har en ersättar-
plats i kommunstyrelsen. Inte 
heller i kommunfullmäktige 
får vi någon möjlighet att vare 
sig yttra eller reservera oss 
eftersom frågan inte anses 
ha den digniteten att den ska 
behandlas där. 
 
I yttrandet anför de bland annat 
att det kan påverka landskaps-
bilden negativt. Ja, eller så 
kanske det kan påverka samma 
bild positivt. Det beror helt på 
vem det är som ser eftersom 
det sitter i betraktarens ögon. 
Eller så kanske vindkraftverken 
överhuvudtaget inte syns alls 
från land eftersom de är plane-
rade långt ut till havs.
 
Sen skriver man också att 
under de mörka timmarna 
innebär det röda och blinkande 
ljuset en störning i form av ljus-
förorening. Har någon någonsin 
kallat ljuset från våra vanliga 
fyrar en ljusförorening? Nej, vi 
ser nyttan av dem och så borde 
vi rimligen även se de havsba-
serade vindkraftverken! Ska vi 
tänka och handla hållbart är det 
hög tid nu! 

Annika Andersson, 
Ledamot av kommunfullmäktige,

förstanamn på kommunlistan
Vänsterpartiet Öckerö

ENERGIPOLITIK

Ja till  
havsbaserad 
vindkraft
Vänsterpartiet Öckerö stöder förslaget om att det byggs 
en stor vindkraftpark i havet nordväst om kommunen. 
Vänsterpartiet har verkat för vindkraft sedan 1973 då 
Ted Gärdestad sjöng om ”Sol, vind och vatten” som 
framtidens energikällor.

● Framtiden är här nu. Den nya havsba-
serade vindkraften ska ta över en stor del 
av energiproduktionen i Sverige. Bara 
vindparken i havet utanför Öckerö kom-
mer att kunna försörja motsvarande hela 
Göteborg stads årsbehov. Detta tycker vi 
är fantastiskt.

Det tycker inte Öckerös kommunalråd 
Jan Utbult (KD). Han drev igenom ett nej 
till vindkraftsparken i kommunstyrelsen 
utan att hela fullmäktige fick delta. Han 
backas upp av Bohusläns moderater som 

kampanjar för att alla kommuner ska säga 
nej till vindkraftparker till havs.

Detta trots att havsbaserad vindkraft är 
nyckeln till hela landets framtida elför-
sörjning. Den ska byggas ut, det är ett 
gemensamt ansvar. Kommunerna får inte 
stoppa detta för att havsutsikten eventu-
ellt skulle bli störd.

Öckerös Jan Utbult och riksdagsmannen 
Johan Hultberg (M), bosatt i Fjällbacka, 
vill att man i stället satsar på många 
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Vindkraft. Företaget Eolus vill bygga en vindkraftspark i Kattegatt som årligen skulle producera 
4-4,5 TWh per år - motsvarande hela Göteborgs stads förbrukning.

mindre kärnkraftverk utefter kusterna. 
Det är djupt olyckligt om den farliga och 
smutsiga kärnkraften återupprättas. Just 
nu, när vind och sol definitivt är klara för 
elproduktion i stor skala. 
Och vi undrar hur Öckerös invånare skul-
le ta emot nyheten om att vår kommun 
ska gå i spetsen för denna nya kärnkraft 
som ännu bara finns som koncept. Ett 
kärnkraftverk på Hjälvik? Nej tack!

Ingemar Schmid
Kommunfullmäktigekandidat

Nej till 
delade turer

I 67% av Sveriges kommuner finns ”delade 
turer”, d.v.s. arbetspassen delas upp under 
dagen. I en tredjedel av kommunerna så ökar 
dessutom de delade turerna. Majoriteten är  
kvinnor i arbetaryrken. Vänsterpartiet driver 

på för att man har en sammanhållen arbetstid. 
Ingen ska tvingas till uppdelade arbetsdagar med 
långa obetalda avbrott.
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Varför kandiderar 
du till valet?
Toppnamnen på Vänsterpartiets lista till kommunfullmäktige 
om sina hjärtefrågor.

KANDIDATER VALET 2022

”Där och då var det som ett krig mot en osynlig fi ende. 
Varje dag var färgad av ångest över vad som kunde ske 
och när viruset som vi var oskyddade mot skulle slå till.”
 
Så berättar Hälsö-bon Annkie Frid-
ström. En av vårdens hjältar.  Annkie 
är också medlem i Vänsterpartiet 
Öckerö.Det var hon som såg till 
att Vänsterpartiet kom in i Öckerö 
kommunfullmäktige genom att skriva 
sitt namn på en blank V-valsedel vid 
valet 1994. Därmed slog sig även vår 
lokala partigrupp in i denna högbor-
gerliga kommun. 
 Vi är stolta över att personer som 
Annkie är med och jobbar i vårt parti. 
I ord och handling personifi erar hon 
vår grundbult: solidaritet. Så här 
berättar hon själv:
”Kan ni hjälpa oss med bemanning-
en annars kanske vi måste stänga 
vårdplatser?  Vårt ansvar var 
cirka 700 patienter från en delvis 

stigmatiserad målgrupp och det blev 
upp till oss att organisera en vård som 
inte utsatte dem för ännu större risker. 
Man kan kortfattat säga att vi på golvet 
gjorde uppdraget möjligt utan hjälp från 
sjukhusledning eller verksamhetsutveck-
lare.
Våra patienter överlevde covid och fi ck 
god vård tack vare hårt arbetande och 
fl exibel personal.
 
Jag har arbetat inom beroendevård/
psykiatri i 32 år och covidsituationen 
har varit den värsta upplevelsen hittills. 
Känslan av att allt ansvar vilade på per-
sonalgruppen och att vi var övergivna 
av sjukvårdens ledning kvarstår ännu.”
 
Men ni kämpade bra, Annkie! ■

Annkie stod först i 
ledet mot pandemin

Annkie Fridström
Kandidat till kommunfullmäktige

Mona Ljung
Tidigare undersköterska 

och kock

– Jag har en ersättarplats i miljö– 
och samhällsbyggnadsnämnden 
och brinner för att skapa en bättre 
arbetsmiljö i bland annat våra kök i 
kommunen.

– Rättvisa och jämlikhet! Vår kom-
munala utmaning som bland annat 
kan lösas med fl er hyresrätter och 
bättre kollektivtrafi k.

Göran Billvall
socionom från Björkö med plats i 

kommunfullmäktige, kommunstyrel-
se och utbildning, kultur och fritid.

– Känner starkt engagemang för infra-
struktur, vindkraft och kultur.

Annika Andersson
kommunfullmäktige och som 
ersättare i kommunstyrelsen

Öckerövänsterns 
valpodd

I vår valpodd får tar vi pulsen på 
Öckerös lokalpolitik. Vad vill Vän-
sterpartiet med Öckerö? Hur ser 
det politiska läget ut? Ett samar-
bete med vänsterpodden “Vän-
stervinklat”. Finns på Spotify och 

där poddar fi nns. 
Använd QR-koden 
för att komma till 
den direkt!

Du har skrivit en motion som 
kräver att ditt fackförbund 
Vision ska ta ställning mot 
privata sjukförsäkringar, och 
inte erbjuda sådana till sina 
medlemmar?
– Ja, det känns viktigt facket 
inte aktivt bidrar till att urholka 
välfärden, och det blir ju kon-
sekvensen när man erbjuder 
medlemmar privata sjukför-
säkringar. En fackförening 
borde tänka ett steg längre och 
fundera över hur det hänger 
ihop med vårt gemensamma 
intresse av en jämlik välfärd.

Varför är det viktigt att facket 
tar ställning? 
– Själva tanken med en fack-
förening är att ha solidariteten 
som utgångspunkt, inte att 
agera på ett sätt som sker på 
bekostnad av någon annan, i 
det här fallet alla de människor 
som inte har möjlighet att köpa 
sig före i kön.

Hallå där
Claudia Velasquez
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Fem 
saker 
Vänster-
partiet 
vill göra

1
Investeringspaket för klima-
tet. Vi måste bekämpa klimat-
förändringarna tillsammans. Vi 
vill se ett statligt investerings-
paket för klimatet på 700 mil-
jarder. Det skulle göra skillnad 
på riktigt – samtidigt som det 
skapar jobb och gör människ-
ors vardagsliv bättre när järnvä-
gar byggs ut och bostäder reno-
veras.

3
Höj pensionerna. Sveriges 
pensionärer har stått tillbaka 
länge nog. Vi höjer inkomst-
pensionerna för alla genom att 
använda de resurser som redan 
finns i pensionssystemet. Det 
ska kännas tryggt att bli äldre i 
Sverige.

2
Avskaffa karensavdraget. 
Karensavdraget slår hårt mot 
vanliga människors ekonomi. 
Det innebär också att många 
går till jobbet sjuka och smittar 
andra. Pandemin visar tydligt 
varför karensavdraget måste 
tas bort.

4
Ta tillbaka kontrollen över  
välfärden. Marknadsexperi-
mentens tid är över. Varje krona 
som går till skolan ska stanna 
i klassrummet, inte plockas ut 
som vinst av ägarna. Vård ska 
ges efter behov och ingen ska 
kunna smita före i kön.

5
Bygg hela Sverige starkare. 
I dag är stora delar av Sverige 
bortglömt av politiken: lands-
bygden, storstädernas förorter, 
bruksorter. Vi föreslår investe-
ringar som ger jobb och fram-
tidshopp. Du ska ha tillgång till 
en fungerande välfärd oavsett 
var du bor.

Ett starkare  
samhälle ger tryggare 
människor

De senaste trettio åren har det svenska 
samhället blivit svagare. Det märks på 
nedlagda sjukhus och skolor, det märks 
på pensioner och sjukförsäkringar som 
inte räcker till, det märks när nyheterna 
rapporterar om en ny skjutning. Vänster-
partiets partiledare Nooshi Dadgostar 
tänker bygga det starkt igen.

att välfärden ska bli sämre hela tiden, det 
beror helt på politiska beslut. Vi måste 
ta tillbaka kontrollen över skola, vård, 
omsorg och infrastruktur. Det fungerar 
inte att ge mindre och mindre pengar till 
verksamheter som dessutom ska ge en 
allt större andel av de pengarna till pri-
vata bolagsvinster. Det har slagit sönder 
välfärden och skapat otrygghet.

Vad gör en sådan otrygghet med 
ett samhälle?
– När människor ser politiker lova att allt 
ska bli bättre, samtidigt som saker hela 
tiden tas ifrån dem, då försvinner hoppet 
och tron på att politiken ska bygga ett 
starkare Sverige.
 Jag tror att många har en känsla av 
att de inte räknas längre, att politikerna 
glömt bort dem. Men vi behöver hela 
Sverige, vi behöver levande industribyg-
der och ett inhemskt jordbruk lika mycket 
som vi behöver våra storstäder. Stora 
delar av vårt välstånd produceras utanför 
städerna, det måste de få tillbaka i en 
välfärd som fungerar också där.

Hur tänker du att Vänsterpartiet 
ska återuppbygga ett starkt  
samhälle? 
– Det senaste året har vi fått igenom en 
rad reformer som har handlat om att göra 
livet enklare och tryggare för vanligt 
folk. Vi stoppade marknadshyrorna så att 
Sveriges tre miljoner hyresgäster skulle 
slippa hyreshöjningar på femtio procent. 
Vi tvingade in en förbättrad sjukförsäk-
ring i regeringens budget. Det betyder att 
den som är sjukskriven kan räkna med 
upp till 2 000 kronor extra varje månad. 
Vi satte pensionerna på agendan igen när 
vi förhandlade fram garantitillägget. Nu 
kan Sveriges pensionärer se fram mot en 
riktig pensionshöjning, inte bara några 
tior, för första gången på riktigt länge. 
Det som nu behöver göras är ganska 
självklart. Se till att våra skattepengar 
går till en trygg och bra skolgång för alla 

● – När jag växte upp fanns det ett sam-
hälle att falla tillbaka på. Mina föräldrar 
kom hit som flyktingar och fick jobb 
inom vården. Vi hade ont om pengar, men 
vi behövde aldrig känna oss otrygga. Vi 
kunde lita på Sverige, det tror jag inte 
att alla känner att de kan idag, berättar 
Nooshi. 

Men vad är det som har hänt,  
vad är annorlunda nu?
– Det som har hänt är att politiken sålt 
ut välfärden och tryggheten till mark-
naden och stora koncerner. Den där 
grundtryggheten som den starka svenska 

välfärden gav är borta. Skolorna drivs 
för att tjäna pengar istället för att ge 
utbildning. Vården har man privatiserat, 
sålt ut och underfinansierat, så att mindre 
och mindre pengar finns till läkare och 
undersköterskor. Skulle vi bli sjuka eller 
arbetslösa kan vi inte vara säkra på att 
ersättningen går att leva på. För många 
äldre, speciellt för många kvinnor, räcker 
pensionen knappt till mat och hyra och 
absolut inte till en julklapp åt barnbarnen. 
Utanför städerna har nedmonteringen gått 
ännu snabbare, folk har långt till sjuk-
hus, till skolor, till polisen om det skulle 
hända något. Det är inte någon naturlag 

Sveriges barn, 
istället för vin-
ster i utländska 
investeringsbolag. 
Investera i ener-
giförsörjningen. Ta 
tillbaka kontrollen över 
vård och omsorg. 

Men säger inte alla partier att 
de vill förbättra för folk?
– Jo, så är det så klart. Men tittar man 
på vad de andra partierna faktiskt har 
åstadkommit så fattar man ganska fort 
hur mycket det är värt. I tjugo år minst 
har alla partier lovat mer pengar åt de 
fattigaste pensionärerna, men ingenting 
hände innan vi tvingade fram det.  Soci-
aldemokraterna har pratat om att stoppa 
marknadsskolan i tio år och inget har 
hänt. De har lovat klimatsatsningar, de 
har lovat jobb, men ingenting har hänt. 
De flyr från sitt ansvar och väljer att 
överlåta makt och ansvar till marknaden. 
Men det är vi politiker som har makten 
att förändra saker, och den måste vi våga 
använda. Där har du skillnaden mellan 
Vänsterpartiet och andra partier; vi vill ta 
ansvar, vi vill visa vägen framåt, vi vågar 
investera. De andra verkar nöjda med att 
bara åka med dit marknaden styr. 

All politik just nu utspelar sig i 
skuggan av klimathotet. Hur vill 
Vänsterpartiet ta itu med det?
– Jag vill att Sverige ska bli ett före-
gångsland i klimatarbetet. Det betyder att 
vi ska sänka våra egna utsläpp, men det 
betyder också att vi ska gå före och visa 
resten av världen hur en grön omställning 
går till. Vi ska satsa på järnvägarna och 
på en bättre kollektivtrafik som fungerar 
över hela landet. Industrin ska gå över 
till eldrift så att utsläppen sänks. Man 
ska inte glömma att en klimatomställ-
ning också betyder nya jobb. Jag har åkt 
landet runt och besökt vår basindustri, 
och där har det sällan funnits så mycket 

framtidshopp 
som nu. Allt 
fossilfritt stål 

och klimatsmart 
betong vi ska 

exportera, alla nya 
batterifabriker och 

vätgasanläggningar, det 
kommer att betyda massor 

av nya, välbetalda industrijobb där 
de behövs som allra mest. Det har varit 
för mycket fokus på vad vi som individer 
och konsumenter ska göra. Det är ännu 
ett exempel på brist på politiskt ansvar. 
Att säga att du ska plastbanta, när det i 
själva verket inte spelar någon roll om 
inte staten också gör enorma investe-
ringar samtidigt. Det är därför vi har 
föreslagit ett rekordstort paket på 700 
miljarder som ska gå direkt till satsningar 
på den gröna industrin och på infrastruk-
tur. 

Du tror starkt på politikens  
möjlighet att förändra?
– Ja, det gör jag verkligen, jag har upp-
levt det själv. I trettio år nu så har både 
Socialdemokraterna och högerpartierna 
fattat beslut som har förändrat Sverige 
till det sämre. De har reat ut vår väl-
färd till riskkapitalister, låtit vården och 
skolan förfalla, tillåtit bostadsbrist och 
segregation. Det värsta är att det verkar 
som att många människor har tappat 
tron på att saker kan vända till det bättre, 
kanske till och med tappat framtidstron 
lite grann. Men precis som man kan fatta 
politiska beslut som gör samhället sämre 
så kan rätt politik göra Sverige bättre 
igen. Jag är helt övertygad om att vi kan 
återuppbygga ett starkt samhälle, bara vi 
politiker vågar göra investeringarna och 
reformerna som krävs. På artonhundra-
talet fanns det inget Folkhemssverige, vi 
fick bygga ett. Vi kan göra det igen, och 
det ska vi också.

Text: Martin Thåström

Stora delar av vårt  
välstånd produceras 
utanför städerna,  
det måste de få till-
baka i en välfärd som 
fungerar också där.

tre politiska 
förslag

1. Ta tillbaka kontrollen över 
vård, skola, omsorg och 
infrastruktur

2. 700 miljarder för en 
klimatomställning av den 
svenska industrin

3. Välfärd som fungerar 
i hela Sverige, inte bara i 
storstäder
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Pandemin visade på bristerna i välfärden. Vänsterpartiet vill 
bygga samhället starkt igen.
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Fem 
saker 
Vänster-
partiet 
vill göra

1
Investeringspaket för klima-
tet. Vi måste bekämpa klimat-
förändringarna tillsammans. Vi 
vill se ett statligt investerings-
paket för klimatet på 700 mil-
jarder. Det skulle göra skillnad 
på riktigt – samtidigt som det 
skapar jobb och gör människ-
ors vardagsliv bättre när järnvä-
gar byggs ut och bostäder reno-
veras.

3
Höj pensionerna. Sveriges 
pensionärer har stått tillbaka 
länge nog. Vi höjer inkomst-
pensionerna för alla genom att 
använda de resurser som redan 
finns i pensionssystemet. Det 
ska kännas tryggt att bli äldre i 
Sverige.

2
Avskaffa karensavdraget. 
Karensavdraget slår hårt mot 
vanliga människors ekonomi. 
Det innebär också att många 
går till jobbet sjuka och smittar 
andra. Pandemin visar tydligt 
varför karensavdraget måste 
tas bort.

4
Ta tillbaka kontrollen över  
välfärden. Marknadsexperi-
mentens tid är över. Varje krona 
som går till skolan ska stanna 
i klassrummet, inte plockas ut 
som vinst av ägarna. Vård ska 
ges efter behov och ingen ska 
kunna smita före i kön.

5
Bygg hela Sverige starkare. 
I dag är stora delar av Sverige 
bortglömt av politiken: lands-
bygden, storstädernas förorter, 
bruksorter. Vi föreslår investe-
ringar som ger jobb och fram-
tidshopp. Du ska ha tillgång till 
en fungerande välfärd oavsett 
var du bor.

Ett starkare  
samhälle ger tryggare 
människor

De senaste trettio åren har det svenska 
samhället blivit svagare. Det märks på 
nedlagda sjukhus och skolor, det märks 
på pensioner och sjukförsäkringar som 
inte räcker till, det märks när nyheterna 
rapporterar om en ny skjutning. Vänster-
partiets partiledare Nooshi Dadgostar 
tänker bygga det starkt igen.

att välfärden ska bli sämre hela tiden, det 
beror helt på politiska beslut. Vi måste 
ta tillbaka kontrollen över skola, vård, 
omsorg och infrastruktur. Det fungerar 
inte att ge mindre och mindre pengar till 
verksamheter som dessutom ska ge en 
allt större andel av de pengarna till pri-
vata bolagsvinster. Det har slagit sönder 
välfärden och skapat otrygghet.

Vad gör en sådan otrygghet med 
ett samhälle?
– När människor ser politiker lova att allt 
ska bli bättre, samtidigt som saker hela 
tiden tas ifrån dem, då försvinner hoppet 
och tron på att politiken ska bygga ett 
starkare Sverige.
 Jag tror att många har en känsla av 
att de inte räknas längre, att politikerna 
glömt bort dem. Men vi behöver hela 
Sverige, vi behöver levande industribyg-
der och ett inhemskt jordbruk lika mycket 
som vi behöver våra storstäder. Stora 
delar av vårt välstånd produceras utanför 
städerna, det måste de få tillbaka i en 
välfärd som fungerar också där.

Hur tänker du att Vänsterpartiet 
ska återuppbygga ett starkt  
samhälle? 
– Det senaste året har vi fått igenom en 
rad reformer som har handlat om att göra 
livet enklare och tryggare för vanligt 
folk. Vi stoppade marknadshyrorna så att 
Sveriges tre miljoner hyresgäster skulle 
slippa hyreshöjningar på femtio procent. 
Vi tvingade in en förbättrad sjukförsäk-
ring i regeringens budget. Det betyder att 
den som är sjukskriven kan räkna med 
upp till 2 000 kronor extra varje månad. 
Vi satte pensionerna på agendan igen när 
vi förhandlade fram garantitillägget. Nu 
kan Sveriges pensionärer se fram mot en 
riktig pensionshöjning, inte bara några 
tior, för första gången på riktigt länge. 
Det som nu behöver göras är ganska 
självklart. Se till att våra skattepengar 
går till en trygg och bra skolgång för alla 

● – När jag växte upp fanns det ett sam-
hälle att falla tillbaka på. Mina föräldrar 
kom hit som flyktingar och fick jobb 
inom vården. Vi hade ont om pengar, men 
vi behövde aldrig känna oss otrygga. Vi 
kunde lita på Sverige, det tror jag inte 
att alla känner att de kan idag, berättar 
Nooshi. 

Men vad är det som har hänt,  
vad är annorlunda nu?
– Det som har hänt är att politiken sålt 
ut välfärden och tryggheten till mark-
naden och stora koncerner. Den där 
grundtryggheten som den starka svenska 

välfärden gav är borta. Skolorna drivs 
för att tjäna pengar istället för att ge 
utbildning. Vården har man privatiserat, 
sålt ut och underfinansierat, så att mindre 
och mindre pengar finns till läkare och 
undersköterskor. Skulle vi bli sjuka eller 
arbetslösa kan vi inte vara säkra på att 
ersättningen går att leva på. För många 
äldre, speciellt för många kvinnor, räcker 
pensionen knappt till mat och hyra och 
absolut inte till en julklapp åt barnbarnen. 
Utanför städerna har nedmonteringen gått 
ännu snabbare, folk har långt till sjuk-
hus, till skolor, till polisen om det skulle 
hända något. Det är inte någon naturlag 

Sveriges barn, 
istället för vin-
ster i utländska 
investeringsbolag. 
Investera i ener-
giförsörjningen. Ta 
tillbaka kontrollen över 
vård och omsorg. 

Men säger inte alla partier att 
de vill förbättra för folk?
– Jo, så är det så klart. Men tittar man 
på vad de andra partierna faktiskt har 
åstadkommit så fattar man ganska fort 
hur mycket det är värt. I tjugo år minst 
har alla partier lovat mer pengar åt de 
fattigaste pensionärerna, men ingenting 
hände innan vi tvingade fram det.  Soci-
aldemokraterna har pratat om att stoppa 
marknadsskolan i tio år och inget har 
hänt. De har lovat klimatsatsningar, de 
har lovat jobb, men ingenting har hänt. 
De flyr från sitt ansvar och väljer att 
överlåta makt och ansvar till marknaden. 
Men det är vi politiker som har makten 
att förändra saker, och den måste vi våga 
använda. Där har du skillnaden mellan 
Vänsterpartiet och andra partier; vi vill ta 
ansvar, vi vill visa vägen framåt, vi vågar 
investera. De andra verkar nöjda med att 
bara åka med dit marknaden styr. 

All politik just nu utspelar sig i 
skuggan av klimathotet. Hur vill 
Vänsterpartiet ta itu med det?
– Jag vill att Sverige ska bli ett före-
gångsland i klimatarbetet. Det betyder att 
vi ska sänka våra egna utsläpp, men det 
betyder också att vi ska gå före och visa 
resten av världen hur en grön omställning 
går till. Vi ska satsa på järnvägarna och 
på en bättre kollektivtrafik som fungerar 
över hela landet. Industrin ska gå över 
till eldrift så att utsläppen sänks. Man 
ska inte glömma att en klimatomställ-
ning också betyder nya jobb. Jag har åkt 
landet runt och besökt vår basindustri, 
och där har det sällan funnits så mycket 

framtidshopp 
som nu. Allt 
fossilfritt stål 

och klimatsmart 
betong vi ska 

exportera, alla nya 
batterifabriker och 

vätgasanläggningar, det 
kommer att betyda massor 

av nya, välbetalda industrijobb där 
de behövs som allra mest. Det har varit 
för mycket fokus på vad vi som individer 
och konsumenter ska göra. Det är ännu 
ett exempel på brist på politiskt ansvar. 
Att säga att du ska plastbanta, när det i 
själva verket inte spelar någon roll om 
inte staten också gör enorma investe-
ringar samtidigt. Det är därför vi har 
föreslagit ett rekordstort paket på 700 
miljarder som ska gå direkt till satsningar 
på den gröna industrin och på infrastruk-
tur. 

Du tror starkt på politikens  
möjlighet att förändra?
– Ja, det gör jag verkligen, jag har upp-
levt det själv. I trettio år nu så har både 
Socialdemokraterna och högerpartierna 
fattat beslut som har förändrat Sverige 
till det sämre. De har reat ut vår väl-
färd till riskkapitalister, låtit vården och 
skolan förfalla, tillåtit bostadsbrist och 
segregation. Det värsta är att det verkar 
som att många människor har tappat 
tron på att saker kan vända till det bättre, 
kanske till och med tappat framtidstron 
lite grann. Men precis som man kan fatta 
politiska beslut som gör samhället sämre 
så kan rätt politik göra Sverige bättre 
igen. Jag är helt övertygad om att vi kan 
återuppbygga ett starkt samhälle, bara vi 
politiker vågar göra investeringarna och 
reformerna som krävs. På artonhundra-
talet fanns det inget Folkhemssverige, vi 
fick bygga ett. Vi kan göra det igen, och 
det ska vi också.

Text: Martin Thåström

Stora delar av vårt  
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utanför städerna,  
det måste de få till-
baka i en välfärd som 
fungerar också där.
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bygga samhället starkt igen.
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Vill du veta mer? Lyssnar du hellre 
än läser? 
Vänsterpartiets toppnamn Maria 
Adrell och Carina Örgård 
medverkar i valpodden 
“Vänstervinklat”. 

● Västra Götalandsregionen gjorde 
miljardöverskott förra året. Samtidigt 
larmas det om kris i beroendevården, 
inom förlossningsverksamheterna och en 
enorm brist på sjuksköterskor. Över 100 
000 personer står i vårdköer i regionen. 
Många anställda säger upp sig på grund 
av missnöje och lämnar regionen.
– En viktig del i detta är att ingen ska 
kunna köpa sig till vård före andra, säger 
Carina Örgård. Privata vårdföretag kan 
idag nyttja regionens verksamheter och 
bedriva vård genom upphandling. Sam-
tidigt säljer de vård till privata försäk-
ringskunder i samma lokaler, med samma 
personal. Vi ser att skattepengarna borde 
användas på bättre sätt.
 
Tillgänglighet är A & O
Vänsterpartiet föreslår satsningar på en 
mer sammanhållen vårdkedja där kom-
muner och regioner samverkar bättre.
–  Beroendevården är ett exempel på 
detta, där verksamheterna bygger på låga 
trösklar, samverkan och specifi ka mottag-
ningar, men som i nuläget är nedpriorite-
rat och där verksamheter stängs. Vi vill 
se integrerade mottagningar med region 
och kommuner, säger Carina Örgård.
 
Tillgänglig vård innebär att få den vård 
man behöver, digital eller fysisk, på vård-
central eller specialistvård, utifrån det 
behov som fi nns.
– När du behöver hjälp, så ska det fi nnas 
vård att få och du ska få den på dina 

Carina Örgård (V) är regionråd i Västra Götaland sedan 
ett år tillbaka. I regionen styr grönblå samverkan, där 
Vänsterpartiet är oppositionsparti.
– Nu måste vi stoppa marknadsvården, säger hon. Alla 
ska få vård efter behov, och det enda sättet att få det är 
med en offentligt driven och skattefi nansierad vård utan 
vinstintresse.

En sjukvård 
att lita på

villkor. Vården ska präglas av jämlikhet, 
tillgänglighet och bästa möjliga behand-
ling. Marknadsvård innebär motsatsen till 
det och bryter mot lagen om vård efter 
behov, säger Carina Örgård. 

Bättre arbetsmiljö
I samråd med personal på förlossnings-
verksamheter i regionen har Vänsterpar-
tiet lagt förslag om förbättringar för en 
tryggare och bättre arbetsmiljö.
– Situationen inom förlossningsvården 
tydliggör hur personalens kunskap körs 
över. De ges inte förutsättningar att utföra 
en vård som utgår ifrån de födandes 
behov, säger Carina Örgård. Personalens 
arbetsmiljö och infl ytande är helt avgö-
rande för att verksamheten ska fungera. 
Vänsterpartiet vill att regionen erbjuder 
rimliga löner, arbetstidsmodeller för 
bättre återhämtning och fl er platser för 

betald fortbildning.
– Vi vill ha en personcentrerad vård som 
utgår ifrån patientens livsomständig-
heter. Samma sak är det med personalen. 
Alla har olika önskemål och behov, och 
arbetstidsmodeller kan då vara det som 
svarar upp mot olika anställdas behov. 
Några vill hellre arbeta kvällar och helger 
för bra ersättning, andra vill ha kortare 
arbetsdagar. Då kan vi inte ha en enda 
schemamodell som ska fungera för alla. 
Det går inte, säger Carina Örgård.
Vänsterpartiet föreslår att personal som 
utbildar sig ska kunna göra det på arbets-
tid, som en del av sin tjänst.
– Vi behöver se en förändring, där Västra 
Götalandsregionen visar tillit till per-
sonalens kompetens och behov, säger 
Carina Örgård. Vi vågar gå före! 

Text: Annie Andrén

Nära vård. Välfungerande vårdcentraler är navet i en tillgänglig sjukvård, säger Carina 
Örgård, Vänsterpartiets oppositionsråd i Västra Götaland.

 
KRÖNIKA

Bättre sjuk-
vård utan 
gräddfi ler
Jag blev sjuksköterska för gan-
ska precis 22 år sedan. Innan 
jag bestämde mig jobbade 
jag i storkök, som personlig 
assistent, i hemtjänsten och på 
Systembolaget. Jag bestämde 
mig för sjuksköterska eftersom 
det är ett yrke med många möj-
ligheter att hjälpa människor. 
Du kan fi nnas där i livets alla 
skeden. Jag har fortfarande inte 
ångrat mig.
  Sorgligt nog har jag sett hur 
förutsättningarna för att kunna 
göra ett bra jobb försämrats 
mer och mer. Vården har slim-
mats, vi som jobbar ska göra 
mer på kortare tid samtidigt 
som de vi ska vårda har allt-
mer komplexa behov. Vi klarar 
sjukdomstillstånd nu som inte 
var att tänka på förr, vi har mer 
avancerad teknik och läkeme-
del. Vårdtiderna på sjukhus blir 
allt kortare och mycket kan skö-
tas utanför slutenvården. Det är 
bra men vi får inte glömma bort 
att det är människor vi vårdar, 
inte bara en hjärtinfarkt eller ett 
brutet ben. 
  Som vården är organiserad 
idag är det mycket köp och sälj, 
betalning efter diagnos och 
behandling. Sjukvården har 
blivit en marknad, du kan köpa 
dig förbi kön om du har pengar. 
Den offentliga vården dräneras 
på personal och pengar när den 
vinstjagande marknaden tar 
sitt.
  Marknadsvård är inget jag 
tycker ska fi nnas i vårt sam-
hälle. En jämlik vård där den 
som behöver vård ska få den 
när den behöver oavsett storlek 
på plånbok - det är mitt mål.

Maria Adrell
Förstanamn på regionlistan

Vänsterpartiet Väst

Valpodd om 
sjukvården

Hur skapar vi en bättre 
sjukvård för alla? Finns 
där poddar fi nns eller 
använd QR-koden!

Carina Örgård.

”Ingen ska kunna köpa 
sig vård före andra.”
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Som blivande förälder ska man 
kunna känna sig trygg när förloss-
ningen närmar sig. Därför satsar 
Vänsterpartiet mer resurser för att 
stärka förlossningsvården. Detta 

Högre lön och 
bättre arbetsmiljö

● Vänsterpartiet vill att vården ska 
fi nnas nära patienten, där tillgänglighet är 
centralt för att alla ska känna trygghet i 
att kunna få vård.
– Vi ger alltså inte dålig vård idag. Men 
det är på bekostnad av personalens väl-
mående. Vi kan helt enkelt inte effektivi-
sera mer, det fi nns inget utrymme kvar, 
säger Maria Adrell. Hon är sjuksköterska 
och huvudskyddsombud för Vårdförbun-
det på sjukhusen i Väst. Hon har under 
sina 20 år som sjuksköterska fått en god 
inblick i sjukvården och har under de 
senaste åren arbetat fackligt på heltid. 
I regionvalet toppar hon Vänsterpartiet 
vallista.
– Kombinationen att både arbeta politiskt 
och fackligt öppnar nya vägar att påverka, 
säger hon. Att arbeta fackligt är ett sätt 
att få ge vårdpersonal verktyg och kun-
skap att förhindra försämringar. Politiskt 
driver vi frågor som arbetstidsmodeller 
och rimliga löner.
– Det är tydligt att det måste till ett skifte 
i vården. Vi behöver gå mot att ge perso-
nalen ökad arbetsplatsdemokrati. Många 
som väljer att sluta gör det för att de 

känner maktlöshet. Lönefrågan är också 
viktig. Vi såg till att höja lönen för fl era 
grupper inom vården under våren, men vi 
är inte nöjda förrän bredare grupper får 
ta del av en rejäl lönehöjning.

Nej till marknadsvård
Vänsterpartiet är motståndare till att pri-
vata vårdföretag ska ha avtal med Västra 
Götalandsregionen samtidigt som de tar 
emot patienter med privata sjukvårdsför-
säkringar.
– Det handlar ofta om att privata utförare 

plockar russinen ur kakan för att kunna 
göra en hög vinst. Man tjänar pengar på 
relativt friska patienter. Det innebär att 
det offentliga står kvar med mer kompli-
cerade patienter. Det sliter isär sjukvår-
den.
– Vi måste stoppa marknadsvården. Den 
har lett till att personalen vi behöver i det 
offentliga nu jobbar i det privata. Vården 
måste vara helt utan vinstintresse, säger 
Maria Adrell.

Text: Annie Andrén
Bild: Malva Adrell

Toppkandidat. Som huvudskyddsombud för Vårdförbundet på sjukhusen i Väst har 
Maria Adrell stenkoll på arbetsmiljöproblem. Det fackliga engagemanget har hon 
med sig hemifrån. “Min morfar gick i tåget i Ådalen 1931. Att gå med i facket har alltid 
varit en självklarhet”.

Vänsterpartiet vill ge en 
nära, tillgänglig vård. En 
stor del i det är personalens 
arbetsvillkor. 
– När de har en dräglig 
arbetsmiljö kan vi ge en 
bättre vård, säger Maria 
Adrell som är Vänster-
partiets toppnamn.

Anette Holgersson, en av 
toppkandidaterna på Vänster-
partiets regionlista, hur ska 
Västra Götalandsregionen 
minska klimatpåverkan?
– Vänsterpartiet vill utlysa 
klimatnödläge vilket innebär att 
regionen måste prioritera kli-
matarbetet, bland annat genom 
en regional koldioxidbudget. 
Att snabbt få ner koldioxid-
utsläppen ska vara styrande i 
regionens arbete.

Hur ska omställningen gå till? 
– Vi kan samarbeta med många 
andra genom att ge stöd till 
företag, organisationer och 
kommuner så att vi hjälps åt för 
att sänka koldioxidutsläppen. 
Vi har en tuff plan i Västra Gö-
talandsregionen för att sänka 
utsläppen, Man får inte glömma 
av att de regionala verksam-
heterna tillsammans är en av 
landets största konsumenter 
av produkter och tjänster. En 
omställning där kommer alltså 
ha stor påverkan!  ■

Hallå där
Anette Holgersson

föreslår en sänkning av biljettpriset med 
5%, för klimatets skull och för att alla ska 
ha råd att resa. – Vi måste bryta trenden 
med ständigt ökade priser. Vänsterpartiet 
menar att vi måste sänka biljettpriset, inte 
höja, säger Louise Jeppsson (V). Vi vill 
också att vi tar till vara digitaliseringen 
och nya smarta tekniker för att utveckla 
kollektivtrafi ken utanför städerna.

Västtrafik i egen regi
Västtrafi k AB är helägt av Västra Göta-
landsregionen och ansvarar för planering 
av linjer och turer på uppdrag av kollek-

  ● – Kollektivtrafi ken är det viktigaste 
verktyget regionen har i klimatarbetet, 
säger Louise Jeppsson, en av toppkan-
didaterna till regionfullmäktige samt 
ledamot i Västtrafi k styrelse.
Vänsterpartiets budgetförslag för 2023 

tivtrafi knämnden. Västtrafi k upphandlar i 
sin tur trafi ken av entreprenörer som utför 
trafi ken. 
– Vänsterpartiet vill att Västtrafi k tar 
tillbaka kollektivtrafi ken i egen regi. Vi 
ser kollektivtrafi ken som en samhällsser-
vice som måste vara tillgänglig för alla. 
Genom att regionen bygger ut kollektiv-
trafi ken kan resandet med buss och tåg 
öka och bilismen minska, säger Louise 
Jeppsson (V).

Sommarlovskort
Vänsterpartiet vill också ta tillbaka 

sommarlov-
skortet. Det 
kortet ger alla 
ungdomar som 
slutat sexan 
och uppåt en 
möjlighet att resa gratis i hela regionen 
på sommarlovet. – Det är en fråga om att 
erbjuda lika villkor och förutsättningar 
för en aktiv och meningsfull fritid eller 
möjlighet att ta sig till sommarjobb, säger 
Louise Jeppsson (V).

Text: Lena Karlsson, 
Annie Andrén

Kollektivtrafi k som en del 
av din vardag
Sänkta biljettpriser, mer trafi k och 
utveckling i mindre tätorter och på 
landsbygden. 
 Vänsterpartiet vill höja ambitio-
nerna för kollektivtrafi ken i Västra 
Götalandsregionen för både 
resenärerna och klimatet.

FO
TO

GRAF: PETER WAHLSTRÖM/VGR

Trygga 
förlossningar nu

för att komma ifrån dagsläget där 
barnmorskor har ansvar för fl era 
födande samtidigt och där andra 
måste hänvisas till annat sjukhus 
än där förlossningen är planerad på 

grund av platsbrist. Det är en helt 
orimlig situation - vi kräver trygga 
förlossningar nu!

Louise Jeppsson.
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Ungdom, 
kräv din rätt!

Ungdomens fyra rättigheter 
– bostad, utbildning, arbete och 
fritid är de mest centrala sakerna 
för att alla unga ska kunna ha en 
meningsfull vardag. Ibland beskrivs 
samhället som det bästa av världar, 

men om det är så, varför kan vi unga 
inte hitta en bostad eller erbjudas 
en bra utbildning? Vi har inte dessa 
saker idag, men om vi organiserar 
oss kan vi kämpa oss till dem. Bli 
medlem på ungvanster.se

KRÖNIKA

Hon kämpar 
för 
ungdomens 
rättigheter
Bygg billiga hyresrätter, gratis 
kollektivtrafi k och trygghet 
på jobbet. Det är några av 
de krav som Ung Vänster för 
fram i valrörelsen. “Det fi nns 
en känsla av att vi unga blir 
överkörda” säger Ava Rud-
berg, förbundsordförande.

– För många är det omöjligt att 
fl ytta till ett eget boende efter 
studenten, och trygga jobb 
med fasta anställningar fi nns 
knappt längre. Det säger Ung 
Vänsters förbundsordförande 
Ava Rudberg, 22 år som menar 
att klassamhällets börda på 
unga människor måste upp på 
dagordningen.
– Det handlar om att skolan 
är till för oss och inte för en 
friskola som vill göra vinst.    

Tuffa tider
Situationen för dagens unga 
är tuff. Samtidigt upplever Ava 
Rudberg att det fi nns det en 
sprängkraft hos ungdomen:
– Under de senaste året har 
man har organiserat kli-
matstrejker och skolstrejker 
för asylrätt. Det fi nns en stor 
ilska och vilja att förändra. 
Inget politiskt är på våra villkor, 
fått ärva en planet som företag 
har kört över och vi tvingas ta 
ansvar för det.
 Ung Vänster går i valrörelsen 
fram med kampanjen “Ungdo-
mens fyra rättigheter”: Bostad, 
utbildning, arbete och fritid.
– Det viktigaste man kan göra 
som ung är att organisera sig, 
ingen annan kommer att driva 
dessa krav åt oss. 

Ava Rudberg 
Förbundsordförande 

Ung Vänster

“Tydligt varför 
Vänsterpartiet behövs
i svensk politik”
När Jessica Wetterling år 2018 gick från arbetet 
som stödassistent på ett gruppboende till 
uppdraget i riksdagen var hon en av få ledamöter 
som kom direkt från ett LO-yrke. Efter fyra år i 
riksdagen kandiderar Jessica återigen som 
förstanamn på Vänsterpartiets riksdagslista.

● - Det har blivit väldigt tydligt varför 
Vänsterpartiet behövs i svensk politik. 
Under den senaste mandatperioden har 
vi stoppat ytterligare ett marknadsexpe-
riment när vi sade nej till marknadshy-
rorna. Och därefter kunnat driva igenom 
stora satsningar på höjda pensioner och 
bättre villkor för människor som är sjuk-
skrivna av olika anledningar. 

I sin roll som ledamot i konstitutions-
utskottet arbetar Jessica Wetterling främst 
med granskning av regeringen, bland 

annat hantering av coronapandemin. 
Jessica ansvarar även för politiken mot 
de nationella minoriteterna och urfolks-
frågor. Nu ser hon fram mot en valrörelse 
där de politiska alternativen är tydliga:
– För Vänsterpartiet är den sociala trygg-
heten grundbulten i ett starkt samhälle. 
Nu måste samhället kliva in där markna-
den har misslyckats. Människors trygghet 
måste vara politikens ansvar. 

Bild: Malva Adrell
Text: Olof Holmgren

FAKTA 

Namn: Jessica Wetterling

Ålder: 35 år

Gör: Riksdagsledamot för 
Vänsterpartiet

Bor: Lindome i Mölndal

Aktuell: Som förstanamn 
på riksdagslistan

Riksdagsledamot. Jessica Wetterling från Mölndal är riksdagsledamot sedan 2018. “Vi samarbetar gärna men 
Vänsterpartiet kommer aldrig att ge bort våra mandat gratis”

VALRÖRELSE
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För ett hållbart, rättvist 
och jämställt samhälle.
– Vänsterpartiet Öckerös valplattform 2022 

✔ Vänsterpartiet Öckerö verkar 
för en mångkulturell kommun 
utan rasism, segregering och 
främlingsfientlighet. Solidaritet, 
feminism och en human männis-
kosyn – det är grunden för vår 
politik.
 
✔ Vänsterpartiet anser att 
klimat- och miljöaspekter ska 
vägas in i alla kommunala beslut. 
Kommunen ska satsa på alterna-
tiv energiförsörjning som sol- och 
vindkraft. Kollektivtrafiken ska 
vara avgiftsfri.
 
✔ 40-timmarsveckan infördes 
för mer än 50 år sedan. Nu är 
det dags att ta nästa steg. Starta 
snarast ett försök med sex tim-
mars arbetsdag inom verksamhet 
i Öckerö kommun där sjuktalen 
och personalomsättningen är 
hög. 

 ✔ Bygg fler hyresrätter med låg 
hyra. Ungdomar, äldre och an-
dra med låga inkomster ska ha 
möjlighet att få bostad i Öckerö 
kommun. Inrätta en kommunal 
bostadsförmedling och stoppa 
utförsäljningen av kommunal 
mark. Bygg i kommunal regi.
 
✔ Skolan och förskolan ska vara 
fri från all form av diskriminering. 
Betygen ska avskaffas och läxor-
na ska göras i skolan. Det är där 
kompetensen finns. Skolan ska 
vara offentlig - inte privat.
 
✔ Satsa mer på kulturen i Öckerö 
kommun. Vi ligger praktiskt taget 
sist i regionen när det gäller sats-
ning per invånare. Kulturskolan 
ska vara tillgänglig och gratis för 
alla unga.

✔ Kanske kan vi få till stånd en 
simhall om vi säger ja till havsba-
serad vindkraft.
 
✔ Öckerö kommuns flyktingmot-
tagande ska vara humanitärt, 
generöst och medmänskligt. Det-
ta gäller oavsett från vilket land 
flyktingarna tvingats fly.
 
✔ Vi vill fortsätta stärka hbtq-per-
soners rättigheter i samhället. 
Det handlar om allas rätt till frihet 
och jämlikhet. 
 
✔ En av Vänsterpartiets hjärt-
efrågor är att avskaffa vinster i 
välfärden. Inga skattepengar ska 
gå till privata vinster. 
 
✔ All vår sociala verklighet ska 
bygga på solidaritet, medbestäm-
mande och alla människors lika 
värde.

Facket vill  
investera i  
framtiden

LO står också bakom krav på offensiva inves-
teringar för att ställa om klimatet och bekämpa 
arbetslösheten. Åsa-Pia Järliden Bergström, 
tidigare chefsekonom på LO, och övriga LO-eko-
nomer sammanfattade budskapet i november 

2021 på Dagens Arena: ”Arbetslösheten måste 
pressas ner, välfärden stärkas och klimatomställ-
ningen påskyndas – att lägga pengar på hög är 
inte vägen framåt”. (Åsa-Pia Järliden Bergström 
är numera Vänsterpartiets chefsekonom).

Vad går Vänsterpartiets  
klimatpaket ut på?
– Ett statligt åtagande för att faktiskt 
ställa om samhället på de områden där 
utsläppen är störst. Det handlar om 
investeringar på en nivå som gör det 
möjligt att styra över till klimatvänliga 
alternativ, som också är överkomliga 
och attraktiva alternativ för vanliga 
medborgare. Det betyder att vi kan 
genomföra klimatomställningen på 
riktigt, och samtidigt skapa ett bättre, 
mer jämlikt samhälle.

Vad skulle 700 miljarder i 
 klimatinvesteringar betyda?
– För energisektorn innebär det att 
vi kan bygga ut elnäten och kraftigt 
utöka elproduktionen. Det räcker också 
till en välbehövd renovering av det 
allmännyttiga bostadsbeståndet, med 
klimatanpassad energianvändning och 
andra lösningar som sammantaget gör 
att vi inte välter över hela kostnaden på 
hyresgästerna. 
 – Det betyder vidare att vi kan rusta 
upp landets transportinfrastruktur på 
allvar, att Malmbanan blir dubbelspårig, 
nya Ostkustbanan kan färdigställas 
och att flera av regionalbanorna räddas 
från nedläggning. Vi kan binda samman 
alla delar av vårt land, vilket under-
lättar pendling på många platser. Det 
innebär också stärkt vägunderhåll och 
ladd-stolpar för elbilar i hela landet.

Men har vi råd med detta?
– Vi har inte råd att låta bli. Genom 
ett underskottsmål för staten under 
en tioårsperiod, har vi inte bara råd, 
det kommer även att skapa massvis 
med nya jobb och göra oss rikare som 
samhälle. ■

Hallå där
Ali Esbati,
ekonomiskpolitisk tales- 
person för Vänsterpartiet
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Din röst gör 
skillnad
Var med och bestäm framtiden. Din röst är lika mycket 
värd som alla andras röster. Välj Vänsterpartiets valsedlar 
och rösta på en rättvis och trygg framtid.

DAGS ATT AGERA

Västra Götalands läns västra

0005 02548

VAL TILL RIKSDAGEN

Du kan personrösta genom att sätta ett kryss för den kandidat 

du helst vill ska bli vald. Du kan inte personrösta på fler än en 

eller någon annan kandidat än dem som står nedan.

1 Jessica Wetterling, 35 år, riksdagsledamot, Mölndal

2 Martin Lindberg, 38 år, medicinsk sekreterare, Alingsås

3 Annika Åberg Darell, 54 år, sjuksköterska, Stenungsund

4 Linda Holmer Nordlund, 46 år, Lilla Edet

5 Joakim Ramberg, 57 år, civilingenjör, Mölndal

6 Anette Holgersson, 65 år, socionom, Lerum

7 Erik Andreasson, 32 år, elektriker, Kungälv

8 Alma Sibrian, 56 år, undersköterska/administratör, Tjörn

9 Sven Engdahl, 66 år, HR-specialist, Ale

10 Åsa Garberg, 52 år, lärare, Härryda

11 Göran Billvall, 78 år, pensionerad socionom, Öckerö

12 Stina Roempke, 48 år, beteendevetare, Mölndal

13 Björn Mattsson, 68 år, pensionär, Härryda

14 Maria Adrell, 56 år, sjuksköterska, Alingsås

15 Jan Alexandersson, 68 år, pensionär, Kungälv

16 Lisa Gustafsson, 39 år, socialpedagog, Ale

17 John Edström, 30 år, kommunikationsstrateg, Lerum

18 Hannah Nyman, 29 år, arbetssökande, Mölndal

19 Andreas Antelid, 43 år, kultursekreterare, Kungälv

20 Vasvija Licina-Medic, 54 år, socialsekreterare, Partille

21 Mats Nilsson, 67 år, pensionär, Lilla Edet

22 Ingmarie Torstensson, 57 år, ombudsperson, Ale

23 Bosse Karlsson, 71 år, pensionär, Ljungskile

24 Anna Eriksson, 54 år, lärare, Lerum

25 Karin Berg, 36 år, kommunal tjänsteman, Alingsås

26 Jerker Halling, 72 år, socialarbetare, Mölndal

Valdagen i din vallokal
Söndag 11 september, 
klockan 08.00–20.00

Du röstar i din vallokal. Det är bra 
om du tar med dig ditt röstkort – 
men du behöver bara ha med dig 
giltig legitimation med bild (kör-
kort, pass eller ID-kort).

Förtidsrösta
Du kan från 24 augusti rösta i 
någon av förtidsröstningsloka-
lerna över hela Sverige. På valda-
gen fi nns det också öppna förtids-
röstningslokaler i alla kommuner. 
Du måste ha med dig ditt röstkort 
för att förtidsrösta.

Du får rösta
Om du varit folkbokförd i Sverige i 
minst tre år har du rösträtt i kom-
munal- och regionval. Du ska vara 
svensk medborgare för att kunna 
rösta i riksdagsvalet.

SÖNDAG

SEPTEMBER

Västra Götalands läns västra

0005 02561

VAL TILL REGIONFULLMÄKTIGE

Du kan personrösta genom att sätta ett kryss för den kandidat 
du helst vill ska bli vald. Du kan inte personrösta på fler än en 
eller någon annan kandidat än dem som står nedan.

1 Maria Adrell, 58 år, sjuksköterska, Alingsås
2 Louise Jeppsson, 33 år, doktorand, Lerum
3 Anette Holgersson, 65 år, socionom, Lerum
4 Ann-Sofie Hellvard, 32 år, fysioterapeut, Ale
5 Erik Andreasson, 32 år, elektriker, Kungälv
6 Stina Roempke, 49 år, beteendevetare, Mölndal
7 Katarina Lindström, 54 år, biomedicinsk analytiker, Partille
8 Emma Kaivola, 30 år, socialsekreterare, Tjörn
9 Björn Mattsson, 69 år, pensionär, Härryda

10 Maria Bogeblad, 39 år, utvecklingsledare, Partille
11 John Edström, 31 år, kommunikationsstrateg, Lerum
12 Annika Andersson, 67 år, timvikarie i skolan, Öckerö
13 Andriette Bågenholm, 78 år, psykiater, Kungälv
14 Alma Sibrian, 56 år, undersköterska/administratör, Tjörn
15 Birgit Lövkvist, 74 år, pensionerad lärare, Stenungsund
16 Linda Knutsson, 38 år, kurator, Ale
17 Henry Larsson, 75 år, pensionerad lärare, Kungälv
18 Lena Jagers Bladini, 74 år, pensionär, Partille
19 Pär Ödlund, 32 år, säljare/egenföretagare, Mölndal
20 Elin Rutqvist, 38 år, sjuksköterska, Alingsås
21 Hannah Nyman, 29 år, arbetssökande, Mölndal
22 Karl Jändel, 50 år, arbetsförmedlare, Lilla Edet
23 Anna Waller, 33 år, mödra- och barnhälsopsykolog, Kungälv
24 Anders Börjesson, 47 år, hamnarbetare, Ale
25 Annkie Fridström, 67 år, sjuksköterska, Öckerö
26 Ali Naim Ahmady, 34 år, studie- och yrkesvägledare, Lerum

Öckerö
0005 02872

VAL TILL KOMMUNFULLMÄKTIGE

Du kan personrösta genom att sätta ett kryss för den kandidat 
du helst vill ska bli vald. Du kan inte personrösta på fler än en 
eller någon annan kandidat än dem som står nedan.

1 Annika Andersson, Kalvsund2 Göran Billvall, Björkö3 Annkie Fridström, Hälsö4 Mona Ljung, Hönö5 Bengt Larsson, Hönö6 Kerstin Hirmas, Öckerö7 Ingemar Schmid, Hönö8 Ulla Gyllensten, Björkö9 Ulf Christiansson, Kalvsund10 Viveka Schmid, Hönö11 Per Olowson, Kalvsund12 Conny Nylén, Björkö13 Gunnar Stensson, Kalvsund

✌

Så röstar du för vänsterseger


